
Protokół Nr III/2019 

z wspólnego posiedzenia Komisji Stałych Rady Gminy Iłowo-Osada 

z dnia 25.03.2019r. 

 Posiedzenie prowadziła Przewodnicząca Komisji najstarsza wiekiem Pani Halina 

Stępkowska. Przewodnicząca otworzyła posiedzenie komisji i na podstawie listy obecności 

stwierdziła prawomocność obrad (lista obecności jest załącznikiem do niniejszego protokołu). 

Przewodnicząca powitała radnych oraz zaproszonych gości. W posiedzeniu udział wzięli: 

Sekretarz Gminy Pani Lidia Nyga - Skwara, Skarbnik Gminy Pani Teresa Wiecińska, 

Kierownik Referatu Organizacji, Edukacji, Zdrowia, Kultury i Sportu Pani Barbara Berg, 

Kierownik Referatu Inwestycji, Rozwoju i Promocji Pan Mariusz Grabiński oraz Inspektor                  

ds. Geodezji i Gospodarowania Nieruchomościami Pan Marek Krajewski.  

Przewodnicząca poinformowała, że do porządku obrad najbliższej sesji zostanie 

wprowadzony projekt uchwały w sprawie: zmiany uchwały Nr V/28/19 Rady Gminy Iłowo-

Osada z dnia 25 stycznia 2019r. w sprawie zatwierdzenia planów pracy Komisji Stałych Rady 

Gminy Iłowo-Osada na rok 2019.  

Tematem wspólnego posiedzenia Komisji było zaopiniowanie materiałów sesyjnych: 

1. Podjęcie uchwały w sprawie: przyjęcia prowadzenie zadań z zakresu administracji 

rządowej dotyczących utrzymania grobów i cmentarzy wojennych. 

2. Podjęcie uchwały w sprawie: niewyrażenia zgody na wyodrębnienie środków 

stanowiących fundusz sołecki w budżecie Gminy Iłowo-Osada na 2020 rok. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie: odrzucenia stanowiska Związku Nauczycielstwa 

Polskiego Zarząd Oddziału w Iłowie-Osadzie w sprawie zaopiniowania projektu 

uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLVI/277/18 Rady Gminy Iłowo-Osada  

z dnia 21 maja 2018 roku w sprawie określenia zasad rozliczania tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, dla których ustalony plan zajęć 

jest różny w poszczególnych okresach roku szkolnego, określenia zasad udzielania                                

i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć oraz 

przyznawania zwolnień od obowiązku realizacji tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin oraz określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

nauczycieli, dla których nie ustalono obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

dydaktycznych, zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych 

przez Gminę Iłowo-Osada. 



4. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany uchwały Nr V/28/19 Rady Gminy Iłowo-Osada                    

z dnia 25 stycznia 2019r. w sprawie zatwierdzenia planów pracy Komisji Stałych 

Rady Gminy Iłowo-Osada na rok 2019. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany budżetu Gminy na 2019r. 

Ad. pkt 1 

Głos zabrał Inspektor ds. Geodezji i Gospodarowania Nieruchomościami Pan Marek 

Krajewski, który wyjaśnił, że podjęcie uchwały ma na celu umożliwić Gminie Iłowo-

Osada zawieranie  porozumień z Wojewodą Warmińsko-Mazurskim z zakresu 

administracji rządowej dotyczących bieżącego utrzymania grobów i cmentarzy 

wojennych. Uchwała ma pozwoli Gminie Iłowo-Osada otrzymanie środków w ramach 

zawartych porozumień na bieżące utrzymanie grobownictwa wojennego oraz ich 

sklasyfikowanie,  jak również będzie stanowiło podstawę do ponoszenia wydatków. 

Przewodnicząca Komisji zwróciła się do radnych, czy są zapytania. Zapytań nie było,                  

więc Przewodnicząca zwróciła się do poszczególnych Komisji o opinię w sprawie ww. 

uchwały. Komisja Budżetu, Finansów i Planowania pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. Komisja Spraw Obywatelskich, Prawa, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Komisja Zdrowia, Spraw 

Socjalnych, Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. Komisja Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Budownictwa, 

Gospodarki Komunalnej i Nieruchomościami pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Protokoły głosowań 

poszczególnych Komisji stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 

Ad. pkt 2 

Głos zabrał Kierownik Referatu Inwestycji, Rozwoju i Promocji Pan Mariusz Grabiński, 

który wyjaśnił, że niewyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących fundusz 

sołecki, będzie korzyścią dla całej gminy. Środki te będzie można wykorzystać w całości 

na konkretną inwestycję, a nie rozdrabniać je na poszczególne sołectwa.  Dzięki temu 

będzie można realizować zadania kompleksowo. Głos w sprawie zabrała również 

Sekretarz Gminy Pani Lidia Nyga-Skwara, która uspokaja poszczególne sołectwa, że 

planowanie budżetu jest co roku i będzie można składać do niego wnioski. Pomysły na 

wydatkowanie funduszy sołeckich się skończyły samym mieszkańcom, i jeżeli nie będą 

rozdrabniane będą mogły być przeznaczane na realizację działań kompleksowych, a nie 

tylko cząstkowych. Do dyskusji włączyła się ró wnież Skarbnik Gminy Iłowo-Osada, 



która wyjaśniła jak wygląda sprawa funduszu sołeckiego od strony czysto rachunkowej. 

Środki                                           te  są zablokowane przez cały rok i wójt nie może ich 

przenieść na inny cel. Wydatkowanie tych środków odbywa się w wysokości około 75%, 

gdyż sołectwa podają zadania, których nie można zrealizować, np. koszt inwestycji jest za 

wysoki. Radna Pani Katarzyna Neubert skomentowała: pieniądze są wydatkowane na 

Dzień Kobiet czy Dzień Dziecka. Środki sołeckie są za małe na realizację większych 

celów,                                   np. ukończenie chodnika w miejscowości Janowo, w ciągu 

jednego roku, a są przeznaczane na małe, niepriorytetowe wydatki. Radny Pan 

Włodzimierz Brzeziński stwierdził, że o opinie na ten temat najlepiej zwrócić się do 

samych sołtysów. Przewodnicząca Komisji zwróciła się do radnych czy są zapytania. 

Zapytań nie było,                    więc Przewodnicząca zwróciła się do poszczególnych 

Komisji o opinię w sprawie                       ww. uchwały. Komisja Budżetu, Finansów i 

Planowania pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Komisja Spraw Obywatelskich, 

Prawa, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. Komisja Zdrowia, Spraw Socjalnych, Oświaty, Kultury, 

Sportu i Rekreacji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Komisja Rolnictwa, 

Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i 

Nieruchomościami pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Wszystkie Komisje 

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Protokoły głosowań poszczególnych Komisji 

stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 

Ad. pkt 3 

Głos zabrała Kierownik Referatu Organizacji, Edukacji, Zdrowia, Kultury i Sportu Pani 

Barbara Berg, która wyjaśniła, że potrzeba wprowadzenia zmian w obecnych przepisach 

wynika z konieczności dostosowania ich do zmieniających się przepisów prawa,                                   

jak i warunków organizacji pracy szkół i placówek oświatowych. Wójt Gminy Iłowo-

Osada przedłożył Związkowi Nauczycielstwa Polskiego Zarząd Oddziału w Iłowie-

Osadzie do zaopiniowania projekt uchwały Rady Gminy Iłowo-Osada w sprawie zmiany 

Uchwały Nr XLVI/277/18 Rady Gminy Iłowo-Osada z dnia 21 maja 2018 roku. Związek 

wyraził negatywną opinię na temat przedłożonego projektu uchwały, uzasadniając: 

„Dyrektorom, wicedyrektorom oraz nauczycielom pełniącym funkcje kierownicze 

 w placówkach oświatowych na terenie naszej Gminy należy utrzymać obecny stan 

tygodniowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych ze 

względu na utrzymanie stanu bezpieczeństwa, warunków nauki pracy na terenie 

szkół/placówek oświatowych prowadzonych przez Gminę Iłowo-Osada oraz ze względu 



na stale wzrastające wymogi i obowiązki administracyjno-edukacyjne. Jednocześnie 

należy podkreślić, że utrzymanie obecnego tygodniowego wymiaru godzin pozwoli 

dopełnić godziny nauczycielom, którym groziłoby ograniczenie etatu lub utrata pracy”. 

Przewodnicząca Komisji zwróciła się do radnych czy są zapytania. Zapytań nie było,                        

więc Przewodnicząca zwróciła się do poszczególnych Komisji o opinię w sprawie ww. 

uchwały. 

Komisja Budżetu, Finansów i Planowania pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały:           

1 głos „przeciw”, 3 głosy „za”. 

Komisja Spraw Obywatelskich, Prawa, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej: 2 głosy „przeciw”, 2 głosy „za”. 

Komisja Zdrowia, Spraw Socjalnych, Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały: 2 głosy „przeciw”, 4 głosy „za”. 

Komisja Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Budownictwa, Gospodarki 

Komunalnej i Nieruchomościami: 2 głosy „przeciw”, 2 głosy „za”. 

Protokoły głosowań poszczególnych Komisji stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu. 

Ad. pkt 4 

Głos zabrała Sekretarz Gminy Pani Lidia Nyga – Skwara, która uzasadniła, że zmiana 

uchwały Nr V/28/19 Rady Gminy Iłowo-Osada z dnia 25 stycznia 2019r. w sprawie 

zatwierdzenia planów pracy Komisji Stałych Rady Gminy Iłowo-Osada na rok 2019, 

umożliwi działania kontrolne dotyczące dotacji na rzecz szkoły w Białutach. 

 W poprzednio zatwierdzonym planie pracy Komisji Rewizyjnej przyjęto kontrolę Szkoły 

Podstawowej w Białutach, jednakże nie jest ona jednostką organizacyjną Gminy Iłowo-

Osada i wykracza poza zakres przepisu art.18 ust 1 Ustawy o Samorządzie Gminnym. 

Nowy plan pracy Komisji Rewizyjnej – Kontrola problemowa Urzędu Gminy Iłowo-

Osada w zakresie rozliczania prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji przez 

niesamorządową szkołę publiczną w Białutach, będzie zgodna z właściwościami Rady 

Gminy, do której należą sprawy pozostające w zakresie działania gminy. 

Przewodnicząca Komisji zwróciła się do radnych czy są zapytania. Zapytań nie było,                     

więc Przewodnicząca zwróciła się do poszczególnych Komisji o opinię w sprawie ww. 

uchwały. 



Komisja Budżetu, Finansów i Planowania pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Komisja Spraw Obywatelskich, Prawa, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Komisja Zdrowia, Spraw Socjalnych, Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

Komisja Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Budownictwa, Gospodarki 

Komunalnej i Nieruchomościami pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Protokoły głosowań 

poszczególnych Komisji stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 

Ad. pkt 5 

Głos zabrała Skarbnik Gminy Pani Teresa Wiecińska, która wyjaśniła w których działach          

i dlaczego zaistniały zmiany budżetu Gminy na 2019r.: zmiany po stronie dochodów 

zaistniały w dziale transport i łączność – zmniejszono dochody z tytułu dotacji celowej – 

pomoc finansowa udzielana między jednostkami samorządu terytorialnego – dotacja 

 z Powiatu Działdowskiego – 300.000,00 zł. Kwota ta będzie przeznaczona na II etap 

przebudowy ul. Akacyjnej i ul. Lipowej. Zwiększono również dochody z tytułu środków 

 z Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa na zadanie inwestycyjne pn. „Przebudowa 

dróg osiedlowych (osiedla po byłych PGR) w miejscowości Białuty osiedle Nr 1 etap II” 

– 48.500,00 zł. W ubiegłym roku na inwestycje z Krajowego Ośrodka wsparcia Rolnictwa 

otrzymaliśmy kwotę 480.000,00 zł. W dziale Edukacyjna opieka wychowawcza 

zwiększono plan dochodów z tytułu kosztów egzekucyjnych i kosztów upomnień oraz 

 z tytułu rozliczeń i zwrotów z lat ubiegłych – 330,00 zł. Kwota ta została nienależnie 

pobrana przez osobę w postaci stypendium, o czym powiadomiono Nas pismem  

z Ośrodka Pomocy Społecznej. Tym samym w dziale Rodzina zmniejszono plan 

dochodów z tytułu rozliczeń i zwrotów z lat ubiegłych – 360,00 zł oraz zwiększono 

dochody z tytułu kosztów egzekucyjnych i kosztów upomnień – 30,00 zł. Po stronie 

wydatków w dziale Rolnictwo i łowiectwo zwiększone zostały wydatki z tytułu 

zaplanowania nowych zadań inwestycyjnych pn. „Wymiana armatury na sieci 

wodociągowej ul. Akacyjna” – 15.000,00 zł oraz „Wykonanie dokumentacji na 

rozbudowę sieci kanalizacji sanitarnych na terenie gminy Iłowo-Osada (etap I Iłowo-Wieś 

- Janowo; etap II Janowo - Brodowo; etap III Brodowo - Gajówki; etap IV Gajówki – 

Mansfeldy)” – 100.000,00 zł. W tym miejscu ma się pojawić zmiana i pracę obejmą nie 



tylko rozbudowę sieci kanalizacji sanitarnych, ale również na wszystkich etapach – 

rozbudowę sieci wodociągowej. W dziale transport i łączność zwiększono plan wydatków 

na zadanie inwestycyjne – zakup barier energochłonnych na drogi gminne – 26.000,00 zł. 

Zmniejszono środki na inwestycję pn. „Przebudowa ul. Kraszewskiej w Iłowie-Osadzie”- 

441.000,00 zł. Została podpisana umowa między Urzędem Gminy a Urzędem 

Marszałkowskim na dofinansowanie tego zadania. Przetarg zostanie ogłoszony 

najprawdopodobniej na początku przyszłego roku. Dlatego też środki z tej inwestycji 

zostały przeniesione m.in. na II etap przebudowy  ul. Akacyjnej i ul. Lipowej. 

Zwiększono plan wydatków na nowe zadanie inwestycyjne pn. Przebudowa dróg 

osiedlowych (osiedla po byłych PGR) w miejscowości Białuty osiedle Nr 1 etap II,                                 

o czym była wcześniej mowa – 48,500,00 zł. W dziale Edukacyjna opieka wychowawcza 

zwiększono wydatki z tytułu zwrotu niewykorzystanych dotacji oraz płatności – 300,00 zł. 

W dziale Rodzina zmniejszono wydatki z tytułu zwrotu niewykorzystanych dotacji                               

oraz płatności – 300,00 zł. W dziale Gospodarka komunalna i ochrona środowiska 

dokonano przeniesień w planie wydatków z zakupu usług pozostałych na wynagrodzenia 

bezosobowe – 1.000,00 zł. Przewodnicząca Komisji zwróciła się do radnych czy są 

zapytania. Zapytań nie było, więc Przewodnicząca zwróciła się do poszczególnych 

Komisji o opinię w sprawie  ww. uchwały. Komisja Budżetu, Finansów i Planowania 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Komisja Spraw Obywatelskich, Prawa, 

Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały. Komisja Zdrowia, Spraw Socjalnych, Oświaty, Kultury, Sportu 

 i Rekreacji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Komisja Rolnictwa, Leśnictwa, 

Ochrony Środowiska, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Nieruchomościami 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały. Protokoły głosowań poszczególnych Komisji stanowią załączniki do 

niniejszego protokołu. Na tym porządek obrad wspólnego posiedzenia Komisji Stałych 

Rady Gminy Iłowo-Osada został wyczerpany. Przewodnicząca Komisji najstarsza 

wiekiem Pani Halina Stępkowska zamknęła posiedzenie Komisji. 

Protokołowała:        Przewodniczący Komisji  

Justyna Małkowska            Halina Stępkowska  


